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Orban: Proiectul de modificare a legilor justitiei nu a fost discutat în coalitie; va fi

supus unei dezbateri ample

Presedintele PNL, Ludovic Orban, a declarat vineri ca proiectul privind modificarea legilor justitiei pe care

ministrul Stelian Ion l-a trimis catre CSM nu a fost discutat în coalitia de guvernare si nici nu a fost supus

unor dezbateri publice ample.

 

"Obiectivul fundamental al PNL, atât în perioada în care am fost în opozitie, cât si, mai ales acum, ca suntem la

putere, a fost acela de a asigura independenta justitiei, de a asigura un cadru legislativ la nivelul reglementarilor si

standardelor europene care sa asigure liberul acces al cetateanului la justitie, sa asigure independenta justitiei si

care sa permita sistemului de justitie sa faca dreptate cetateanului. Proiectele de modificare ale legilor justitiei vor

trebui sa faca obiectul unor ample dezbateri în societate. Proiectul care a fost trimis de ministrul Justitiei catre

CSM nu este un proiect care sa fi fost discutat în coalitie si care sa fie supus unei dezbateri publice ample, asa cum

de altfel solicita si Comisia de la Venetia atât în privinta legilor justitiei cât si în privinta codurilor penal si de

procedura penala. Acestea trebuie sa se adopte printr-o ampla dezbatere în societate si sa reprezinte cu adevarat

modificari ale legii care sa puna bazele unui sistem de justitie modern, la standarde europene", a spus Orban, dupa

o vizita la sediul Monitorului Oficial.

 

El a adaugat ca proiectul de modificare a legilor justitiei va fi supus dezbaterii în coalitie, în societate, în

organizatiile profesionale din domeniu.

 

Întrebat daca la nivelul coalitiei exista o problema de comunicare cu ministrul Justitiei, Orban a spus: "Nu. Am

vrut sa transmit un mesaj pozitiv - ca PNL este profund preocupat de reforma justitiei. Am facut pasi concreti

respingând definitiv proiectele de modificare initiate de PSD-ul condus de Dragnea, de asemenea am trecut de

Camera Deputatilor legea de desfiintare a Sectiei speciale si avem ca prioritate sa asiguram un cadru legislativ

modern care sa permita cu adevarat functionarea în cele mai bune conditii ale sistemului de justitie si vom fi

implicati direct în procesul de dezbatere si de îmbunatatire si consideram ca e necesara o larga consultare a

societatii, astfel încât rezultatul sa fie niste legi bune. (...) De regula, asa e firesc, sa existe o consultare mai întâi în

coalitie pentru fiecare proiect important si mai ales o decizie comuna a coalitiei. Daca nu exista o decizie comuna,

nu se poate construi o majoritate parlamentara care sa permita adoptarea acestor legi", a afirmat Orban.
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